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§ 25 KFKS 2021/1 

Anmälningar  

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet.  
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSAU 2021-03-16 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Brevsvar till Vision Rikstolk, 2021-02-12 
från etableringsenheten 
KFKS 2021/130 

 

Information från Länsstyrelsen i Stockholm om 
möjlighet till omfördelning av 2022 års 
anvisningsandelar för ensamkommande barn 

 

Inbjudningar 
 

Inbjudan till konferensen Regional utveckling 
2021 (5 maj 2021) 
Arrangör SCB, Tillväxtverket och SKR 
Sista svarsdag: 16 april 2021 

 

Rapporter 
 

Åtgärdsplan, barn- och familjeenheten, 2020, 
slutrapport 

 

Cirkulär, SKR 
 

Cirkulär 21 12 Budgetförutsättningar för åren 
2021-2024 

 

Övrigt 
 

AB Vårljus, Kallelse och handlingar till års- och 
slutstämma den 25 mars 2021 

 

BRÅ, minnesanteckningar från 2021-01-27  
BRÅ, 
protokoll från 2021-01-27 gällande 
Trygghetspaketet 2021  
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Södertörns brandförsvarsförbund,  
protokoll från 2021-02-12 

 

Stockholmsregionens Försäkring AB, nya 
villkor för ansvarsförsäkring 

 

NEAB protokoll, styrelsemöte 1 2021-02-23  
NEFAB protokoll, styrelsemöte 1 2021-02-23  
CNAB protokoll, styrelsemöte 1 2021-02-19  
BOOAB protokoll extra bolagsstämma 21-02-
23 

 

BOOAB protokoll, styrelsemöte 1 21-02-23  
NVOA protokoll, styrelsemöte 1 2021-02-22  

 
- - - - - 
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§ 26 KFKS 2021/2 

Delegationsbeslut  

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2021-03-16 

 Ärende Beslutsfattare Datum 
1.  Tilldelningsbeslut i upphandling av 

search för tre tjänster till Nacka 
kommun 
KFKS 2021/125 

Peter Skogberg, enhetschef 
enheten för bygg och 
anläggning 

2021-02-15 

2.  Tilldelningsbeslut i upphandling av 
second opinion-bedömning för 
gruppchef till enheten för bygg och 
anläggning 
KFKS 2021/169 

Peter Skogberg, enhetschef 
enheten för bygg och 
anläggning 

2021-02-15 

3.  Tilldelningsbeslut i upphandling av 
Kommunikationstjänster 
KFKS 2020/253 

Hans-Otto Halvorsen, 
stöd-och servicedirektör 

2021-02-12 

4.  Tilldelningsbeslut i upphandling av 
Kund- och ärendehanteringssystem 
KFKS 2020/156 

Hans-Otto Halvorsen, 
stöd-och servicedirektör 

2021-02-19 

 
- - - - - 
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§ 27 KFKS 2020/308 

Aktuellt läge i kommunen gällande coronapandemin 
Muntlig information 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Trafik- och fastighetsdirektör Mats Bohman ger en muntlig redovisning över den aktuella 
situationen inom kommunens olika delar med anledning av pandemin. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade att notera informationen till protokollet. 
 
- - - - - 
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§ 28 KFKS 2020/308 

Årsbokslut 2020 för kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen fastställer årsbokslut 2020 för kommunstyrelsen. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsen har två roller, ett kommunövergripande ansvar och ett ansvar som egen 
nämnd. 
 
I sitt övergripande ansvar ingår att leda, samordna och ha uppsikt över kommunens 
samlade verksamhet. Att bereda ärende till kommunfullmäktige ingår i det övergripande 
ansvaret. I ansvaret som egen nämnd ingår att bereda ärenden till kommunfullmäktige 
avseende främst arbetsgivarfrågor, näringslivspolitik, fastighetsfrågor och markpolitik, 
exploateringsverksamhet, god livsmiljö och långsiktigt hållbar utveckling och frågor som 
rör trygghet och säkerhet. Kommunstyrelsen är också ansvarig nämnd för den kommunala 
produktionen inom Välfärd skola och Välfärd samhällsservice. 
 
Det ekonomiska resultat, som samlas under rubriken ”Kommunstyrelsen”, omfattar 
förutom kommunstyrelsen även kommunfullmäktige, stadsledningskontoret och stab, stöd 
och serviceenheter, fastighetsområdet, exploatering, strategisk stadsutveckling, myndighets 
och huvudmannaenheter, den kommunala produktionen av skola och välfärdstjänster samt 
brandförsvaret. 
 
Kommunstyrelsen visar för perioden januari – december 2020 ett utfall på -137 miljoner 
kronor. Budget för perioden är -161,6 miljoner kronor, vilket innebär en positiv avvikelse i 
utfallet på +29,6 miljoner kronor. Överskottet beror främst på bättre resultat för stöd- och 
serviceenheter (+12,9 miljoner kronor), Välfärd samhällsservice (+9,4 miljoner kronor), 
Välfärd skola (+9,6 miljoner kronor), strategisk stadsutveckling och exploatering (+1,4 
miljoner kronor) och fastighetsverksamheten (+12,8 miljoner kronor). Kommunstyrelsen (- 
11 miljoner kronor), stadsledningskontoret (-1,3 miljoner kronor) och kommunfullmäktige 
(-0,79 miljoner kronor) visar ett sämre resultat än budget. Posten oförutsett på -5 miljoner 
kronor har använts för covid testning, sommar- och julgåvorna sam vaccinering mot 
säsongsinfluensa. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 24 februari 
2021 
Bilaga 1 Kommunstyrelsens årsbokslut 2020 
Bilaga 2 Uppföljning kontorsorganisation 2020 
Bilaga 3-5 Årsbokslut 2020 stadsutveckling 
Bilaga 6 Årsbokslut 2020 kommunstyrelsens fastighetsansvar 
Bilaga 7 Årsbokslut Välfärd skola  
Bilaga 8 Årsbokslut Välfärd samhällsservice 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och controllerenheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”Kommunstyrelsen som helhet gör ett gott ekonomiskt resultat. Det är såklart positivt att 
man kan visa upp överskott som kan användas för att få ner kommunens räntekostnader 
och kunna erbjuda medborgarna välfärd även i framtiden. Vi ser även en trend med ökande 
företagande, vilket är mycket glädjande. Men samtidigt är vi oroade över karaktären av 
detta överskott. Faktum är att kommunstyrelsen som sådan visar ett underskott på över 
13% av budgetens storlek, medan överskottet istället uppstår ute i verksamheterna. Man 
plockar alltså in pengar från skolan och andra välfärdsverksamheter för att täcka upp för 
underskottet i KS, trots att verksamheterna har svårt att uppnå de uppsatta målen. Detta 
sker samtidigt som man exempelvis använt hela potten för “strategisk kommunikation”, 
som dessutom utökas till nästa år. Vi valde i vår budget inför 2020 att dra ner på 
kostnaderna relaterat till att marknadsföra kommunen för att istället satsa mer pengar direkt 
i välfärden. Att man i rådande läge dessutom valt att satsa stora pengar på en 
skattesänkning samtidigt som verksamheterna behöver mer resurser innebär en stor risk för 
framtiden. 
Det är mycket bra att regeringen, genom att anslå mer resurser inom äldreomsorgslyftet, 
gör att vi kan få mer utbildad personal inom äldreomsorgen samt att de många 
kommunmiljarder som satsats under 2020 gjort att verksamheterna klarat sig utan stora 
underskott. Risken är dock att Nacka i framtiden utvecklar ett bidragsberoende gentemot 
staten där man behöver stora statliga stöd för att finansiera verksamheterna när skatten ska 
sänkas gång på gång.” 
 
- - - - - 
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§ 29 KFKS 2020/281 

Årsredovisningar 2020 för de kommunala aktiebolagen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott förslår kommunstyrelsen besluta följande.  
 
1. Kommunstyrelsen noterar årsredovisningarna avseende år 2020 för Nacka stadshus AB, 
Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljning AB, Nacka vatten och avfall AB samt 
Centrala Nacka marknadsbolag AB. 
 
2. Kommunstyrelsen beslutar att överlämna årsredovisningarna avseende 2020 till 
årsstämmorna för Nacka stadshus AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljning AB, 
Nacka vatten och avfall AB samt Centrala Nacka marknadsbolag AB med instruktion att 
godkänna respektive årsredovisning men utan ytterligare instruktioner till kommunens 
ombud. 
 
3. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige noterar årsredovisningarna avseende 
2020 för Nacka stadshus AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljning AB, Nacka 
vatten och avfall samt Centrala Nacka marknadsbolag AB till protokollet. 
 
4. Kommunstyrelsen beslutar att verksamheten i Nacka stadshus AB, Nacka energi AB, 
Nacka Energi Försäljning AB, Nacka vatten och avfall AB samt Centrala Nacka 
marknadsbolag uppfyller ändamålen som kommunfullmäktige fastställt och följer de 
kommunala befogenheterna enligt kommunallagen. 
 

Ärende 
Nacka kommun äger 100 procent av aktiebolaget Nacka stadshus AB. Nacka stadshus AB 
äger och förvaltar 100 procent av aktierna i Nacka energi AB, Nacka vatten och avfall AB 
samt Centrala Nacka marknadsbolag AB Nacka energi AB har i sin tur ett helägt 
dotterbolag, Nacka Energi Försäljning AB. Tillsammans bildar bolagen stadshuskoncernen 
med Nacka stadshus AB som moderbolag. Rörelseresultatet för 2020 för 
stadshuskoncernen uppgår till knappt 50 miljoner kronor, jämfört med 86 miljoner kronor 
för 2019. 
 
Kommunstyrelsen ska årligen bedöma verksamheten i kommunala aktiebolag i förhållande 
till de ändamål fullmäktige har fastställt och verksamheten i förhållande till de kommunala 
befogenheterna. 
 
Stadsledningskontoret har gått igenom de verksamheter som bedrivits i kommunens 
helägda aktiebolag. Stadsledningskontoret bedömer att verksamheten som bedrivs i Nacka 
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Stadshus AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljning AB, Nacka vatten och avfall AB 
och Centrala Nacka marknadsbolag AB uppfyller kommunfullmäktiges fastställda mål. 
Stadsledningskontoret bedömer också att bolagen inom stadshuskoncernen verkar inom de 
befogenheter som är fastställda i kommunallagen. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab, daterad den 
15 februari 2021 
Bilaga 1 Nacka stadshus AB 2020 (beslutsunderlag till bolagets styrelsemöte den 16 

mars 2021) 
Bilaga 2 Nacka Energi AB 2020 (årsredovisning och revisionsberättelse) 
Bilaga 3 Nacka Energi Försäljning AB 2020 (årsredovisning och revisionsberättelse) 
Bilaga 4 Nacka vatten och avfall AB 2020 (årsredovisning och revisionsberättelse) 
Bilaga 5 Centrala Nacka marknadsbolag AB 2020 (årsredovisning och 

revisionsberättelse) 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Värt att notera är att Nacka energi ger kommunen över motsvarande 8 öre på skatten i 
utdelning varje år. Principen att kommunala bolag ska lämna utdelning är i sig inte orimlig, 
men det finns också en anständighetsgräns när dessa utdelningar blir de facto dolda 
skatter.” 
 
- - - - - 
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§ 30 KFKS 2020/284 

Årsredovisning för Nacka kommun 2020 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fastställer Nacka kommuns 
årsredovisning för 2020 i enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 23 februari 
2020. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att av resultatet 680 miljoner reserveras 125 
miljoner för de 4 framtidsfonderna inom eget kapital och redovisas i not i bilaga 1. 
 

Ärende 
Årsredovisningen är en återrapportering av ekonomi och måluppfyllelse för det gångna 
året. Årsredovisningen innehåller även en bedömning om kommunen lever upp till 
kommunallagens krav på god ekonomisk hushållning. 
 
Nacka kommun redovisar ett ekonomiskt resultat på 680 miljoner kronor för år 2020. 
Resultatet är 190 miljoner kronor bättre än årsbudget, vilket till stor del beror på ökade 
generella statsbidrag, realisationsvinster och andra försäljningsintäkter, lägre räntekostnader 
för lån samt att nämnderna redovisar ett sammantaget överskott på 121 miljoner kronor. 
Arbetet med återhållsamhet och åtgärdsprogram har gett goda resultat. 
 
Åtta av tio nämnder redovisar överskott. Underskotten återfinns inom socialnämnden och 
överförmyndarnämnden. För socialnämnden handlar det främst om kostnader för 
långvariga institutionsplaceringar av barn och unga och ökade kostnader för LSS-insatser 
till personer med funktionsnedsättning. Framförallt har kostnaderna för personlig assistans 
ökat med anledning av pandemin. Överförmyndarnämndens underskott beror främst på 
högre OHkostnader och övergångskostnader för avtalssamverkan. 
 
Resultatet efter balanskravsjusteringar uppgår till 699 miljoner kronor eller 12 procent av 
skatteintäkter och statsbidrag. Det finns emellertid i resultaten jämförelsestörande poster 
både på intäkt- och kostnadssidan. När jämförelsestörande poster eliminerats från 
kommunens resultat (680 miljoner kronor) blir det justerade resultatet 351 mnkr eller 6 
procent av skatteintäkter och statsbidrag. Det är klart över uppsatt mål om att kommunen 
ska sträva efter resultatöverskott motsvarande minst 2 procent av kommunens 
skatteintäkter och statsbidrag.  
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Soliditeten har ökat och bedöms som mycket god. Investeringarna var vid årets slut, med 
undantag för stadsutvecklingsverksamheten, finansierade till 100 procent med egna medel.  
Under 2020 var kommunens nettoinvesteringar på 830 miljoner kronor. Låneskulden 
minskade under året med 50 miljoner kronor och uppgick till 1,35 miljarder kronor vid 
årets slut. 
 
Kommunkoncernens resultat uppgår till 692 miljoner kronor. Resultatet visar på en 
förbättring med 192 miljoner kronor jämfört med 2019. Förbättringen förklaras av goda 
resultatnivåer för både kommunen och koncernen Nacka stadshus AB. 
 
Årsredovisningen ska innehålla en samlad bedömning om kommunen lever upp till god 
ekonomisk hushållning. Bedömningen utifrån ett helhetsperspektiv är att god ekonomisk 
hushållning är uppfyllt. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 23 februari 
2021 
Bilaga 1 Nacka kommuns årsredovisning 2020 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och controllerenheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”Vi konstaterar att Nacka Kommun gjorde ett stort överskott under 2020. Det är självklart 
bra att man kan lägga undan resurser för framtiden för att säkra finansieringen på lång sikt. 
Men ett göra ett överskott långt över det budgeterade samtidigt som många verksamheter 
är i stort behov av ökade resurser och alliansmajoriteten inte har kompenserat för pris- och 
löneökningar på många år är inte rimligt. Många nämnder har klarat överskott enbart på 
grund av de extra statsbidrag som regering och riksdag beslutat om, inte minst för att täcka 
upp för sjuklönekostnader. Att man till slut gör överskott i alla nämnder utom två tyder på 
svagt prognosarbete, vilket måste förbättras inför framtiden för att se till att de tillgängliga 
resurserna kan användas i verksamheten. 
Trots detta mycket positiva resultat och Socialnämndens svåra ekonomiska läge så fattade 
Nackas alliansmajoritet beslut om en budet som inte fullt ut kompenserar för de beräknade 
volymuppräkningarna som nämnden äskade medel för under 2021. I vårt budgetförslag 
kompenserade vi för dessa och anslog ännu mer resurser för kvalitetshöjande insatser. 
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Även överförmyndarnämnden gör underskott, och där var faktiskt även alliansmajoriteten i 
nämnden eniga om att inte gå med på den minskade budget som låg som förslag till beslut. 
Trots detta valde man att köra över sina kollegor och gå fram med minskad budget. Vi 
valde i vårt förslag att anslå ytterligare medel för att säkerställa tillgången till gode män och 
förvaltare.” 
 
- - - - - 
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§ 31 KFKS 2020/284 

Fastställande av driftsbudget och ingående kapital 
Överföringsärendet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen fastställer driftsbudget för 2021 till minus 4,9 miljarder kronor i enlighet 
med tabell 1 i stadsledningskontorets tjänsteskrivelse daterad den 25 februari 2021. 
 
Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2021 för intäktsfinansierade 
verksamheten Välfärd samhällsservice till minus 10,5 miljoner kronor i enlighet med tabell 
2 i stadsledningskontorets tjänsteskrivelse daterad den 25 februari 2021. Välfärd 
samhällsservice gör en avskrivning på 564 tusen kronor för nedläggning av Älta 
seniorcenter. 
 
Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2021 för intäktsfinansierade 
verksamheten Välfärd skola till plus 32,9 miljoner kronor i enlighet med tabell 3 i 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse daterad den 25 februari 2021. En avskrivning på 
24,2 miljoner kronor görs för kostnader i samband med nedläggning av Fisksätra skola och 
förskola. 
 

Ärende 
Överföring av över- och underskott mellan åren är en central del av styrningen i Nacka. 
Verksamheter som har en negativ avvikelse mellan utfall och budget ska normalt sett 
återhämta underskottet under en tre-fem års period. 
 
Stadsledningskontorets förslag innebär att driftbudgeten för verksamhetens intäkter och 
kostnader (verksamhetens nettokostnader) är oförändrad jämfört med 
kommunfullmäktiges beslut i mål och budgetärendet den 16 november 2020, § 265. 
Förslaget innebär också att det ingående kapitalet för år 2021 fastställs till minus 10,5 
miljoner kronor för Välfärd samhällsservice och plus 32,9 miljoner kronor för Välfärd 
skola. Om det ingående kapitalet fastställs till ett minusbelopp betyder att verksamheterna 
har ekonomiska underskott som behöver balanseras bort under en tre-fem årsperiod. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 25 februari 
2021 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och controllerenheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Viktiga välfärdsverksamheter får ett ackumulerat underskott efter många års 
underfinansiering som har lett till ständiga nedskärningar och underskott som rullar år efter 
år. Detta fortsätter ske i en tid då välfärden behöver stärkas i skuggan av den globala 
pandemin. Regeringen och samarbetspartierna har försett kommunerna med historiska 
nivåer av resurser till välfärden. I Nacka väljer allianspartierna att slarva bort pengar som är 
ämnade till välfärden till verkningslösa skattesänkningar och att fondera rekordvinsten på 
hög. Samtidigt överförs ännu ett underskott i välfärd samhällsservice till nästa år. Mycket 
tack vare stora tillskott från regeringspartierna visar välfärd skola nu upp ett ackumulerat 
överskott inför 2021, trots detta så fortsätter alliansmajoriteten att kräva att verksamheten 
ska göra lika stora överskott som tidigare. Vi vill istället dra ner på överskottskravet för att 
frigöra mer resurser till barnens utbildning.” 
 
- - - - - 
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§ 32 KFKS 2019/905 

Avvikelse från riskbegränsningar i Kommunstyrelsens 
bestämmelser för medelsförvaltning 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen godkänner att avvikelse 
sker vad gäller riskbegränsningarna ”Intervall räntebindningstiden” och ”Maximalt 
kapitalförfall inom ett år” fram till och med den 30 juni 2022 i enlighet med 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 23 februari 2021. 
 

Ärende 
Skuldportföljen har inte utvecklats i den omfattning som planerats. Det medför att några av 
de riskbegränsningarna, som anges i Kommunstyrelsens bestämmelser för medelförvaltning, är svåra 
att uppnå utan att kommunen gör en högre upplåning än vad kommunkoncernens 
upplåningsbehov är. För att inte hamna i den situationen och för att kunna omstrukturera 
skuldportföljen föreslås avsteg från riskbegränsningarna; räntebindningstid 2-5 år samt 
maximalt kapitalförfall inom ett på mindre än 40 procent. Avsteget föreslås gälla fram till 
och med juni 2022 då den första obligationsförfallet inträffar. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab, daterad den 
23 februari 2021 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 33 KFKS 2021/268 

Revidering av reglemente för kommunstyrelsen och 
miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
Revidering avseende ansvar för den kommunala lantmäterimyndigheten 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott översänder föreslagna reglementsändringar i enlighet med 
tjänsteskrivelsen den 24 februari 2021 till miljö- och stadsbyggnadsnämnden för yttrande. 
Yttrandet ska ha inkommit till stadsledningskontoret senast den 30 april 2021. 
 

Ärende 
Ärendet berör den kommunala lantmäterimyndighetens placering i kommunen. En 
kommunal lantmäterimyndighet (KLM) ska enligt lag ha en för ändamålet lämplig 
organisation. Det är av stor vikt att den kommunala lantmäterimyndigheten har en 
oberoende ställning i förhållande till kommunens mark- och exploateringsverksamhet. 
Förslaget om revidering av reglementen innebär att ansvaret för den kommunala 
lantmäterimyndigheten i Nacka flyttas från kommunstyrelsen till miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden. Miljö- och stadsbyggnadsnämnden ges tillfälle att yttra sig över de 
föreslagna reglementsändringarna. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 24 
februari 2021 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 34 KFKS 2020/864 

Översyn av reglemente för kundval 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 
 
Kommunstyrelsen beslutar följande.  

• att ge stadsledningskontoret i uppdrag att utveckla jämföraren vad gäller 
hållbarhet, miljö, kvalitet, kundnöjdhet mm, så att de kunder som ska välja 
anordnare tydligt kan se hur dessa presterar i angelägna avseenden och därmed 
göra medvetna val, 

• att arbetet med att utveckla jämföraren ska påskyndas. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 
 

1. Kommunfullmäktige antar föreslagen revidering av reglementet för kundval i enlighet 
med bilaga 2 till tjänsteskrivelsen daterad den 15 mars 2021. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att det reviderade reglementet för kundval börjar gälla 
från och med den 1 augusti 2021. 

 

Ärende 
Nacka kommun tillämpar idag ett valfrihetssystem som benämns kundval. Kundval är ett 
alternativ till upphandling enligt lagen om upphandling och att driva verksamhet i egen 
kommunal regi. I reglementet för kundval definieras kommunens kundvalssystem för att 
säkerställa att samtliga kundval innehåller tydliga auktorisationsvillkor samt att 
uppföljningen är enhetlig och transparent. 
 
Stadsledningskontoret har initierat ett större projekt för att se över kommunens kundval. 
En etapp i detta projekt är att se över reglementet för kundval där även kommunens 
generella auktorisationsvillkor ingår. Kommunstyrelsens arbetsutskott har remitterat 
reglementet till de nämnder som har kundval för yttrande. Utifrån nämndernas synpunkter 
har stadsledningskontoret utrett i vilket delar som reglementet behöver revideras. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik-och kanslienheten, reviderad den 15 
mars 2021 (först daterad den 12 februari 2021) 
Bilaga 1 Reglemente för kundval i nuvarande lydelse 
Bilaga 2 Reglemente för kundval med förslag på ändringar 
Bilaga 3 Nämndernas yttranden 
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Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), Karin Teljstedt (KD), 
Gunilla Grudevall-Steen (L) och Mikael Carlsson (NL), bifall till det utsända förslaget från 
stadsledningskontoret och juridik-och kanslienheten.  
 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), Karin Teljstedt (KD) och 
Gunilla Grudevall-Steen (L), Khashayar Farmanbar (S) och Mikael Carlsson (NL), bifall till 
följande tillägg:  
”Kommunstyrens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 

• att ge stadsledningskontoret i uppdrag att utveckla jämföraren vad gäller 
hållbarhet, miljö, kvalitet, kundnöjdhet mm, så att de kunder som ska välja 
anordnare tydligt kan se hur dessa presterar i angelägna avseenden och därmed 
göra medvetna val, 

• att arbetet med att utveckla jämföraren ska påskyndas.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), att ärendet 
kompletteras med ett auktorisationsvillkor om kollektivavtal eller avtal i nivå med centrala 
kollektivavtal. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns tre förslag till beslut.  
 
Först ställde ordföranden yrkandet om bifall till det utsända förslaget från 
stadsledningskontoret och juridik-och kanslienheten mot avslag, och fann att 
arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med förslaget från stadsledningskontoret och 
juridik-och kanslienheten.  
 
Därefter ställde ordföranden Hans Peters tilläggsyrkande mot avslag, och fann att 
arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag.  
 
Slutligen ställde ordföranden Khashayar Farmanbars tilläggsyrkande mot avslag, och fann 
att arbetsutskottet hade avslagit detta yrkande.  
 
Avslutningsvis konstaterade ordföranden att arbetsutskottet beslutat i enlighet med Hans 
Peters båda yrkanden.  
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan anser att det är bra att denna översyn kring kundvalet görs. Det är viktigt att 
auktorisationskraven är så pass höga att det leder till att kommunen kan garantera en hög 



 
23 (52) 

 16 mars 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

kvalité i alla de tjänster som erbjuds inom varje kundval. Det är viktigt att alla nämnder 
systematiskt följer upp de auktorisationskrav man har och ser till att de följs även över tid 
så att alla skattepengar som finansierar olika tjänster oavsett kundval eller ej används på ett 
så effektivt sätt som möjligt och leder till hög kvalité.” 
 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna:  
”Det övergripande arbetet omfattande samtliga kundval i kommunen är något som vi 
Kristdemokrater drivit på allt sedan vi övertog ordförandeskapet i Äldrenämnden och 
behovet av översynen blev tydlig för oss. Vi anser att denna första fas av utredningen 
landat i en bra avvägning och förslag till åtgärder.  
Att på ett konstruktivt sätt komplettera villkoren med en transparant visualisering av såväl 
konkurrensfördelar som ev. brister i verktyget ”Jämföraren” är en god idé. Det förutsätter 
dock att ”Jämföraren” blir väsentligt bättre än idag (avseende såväl innehåll som 
användarvänlighet) så att de kunder som ska välja anordnare tydligt kan urskilja hur de står 
sig mot varandra i angelägna avseenden och därmed göra medvetna val. I vårt 
gemensamma tilläggsyrkande tydliggörs vikten av att detta arbete sker i närtid. ” 
 
- - - - - 
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§ 35 KFKS 2021/322 

Översyn av styrande dokument 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott uppdrar till nämnderna att redovisa styrande dokument 
inom sina respektive ansvarsområde till stadsledningskontoret senast den 1 september 
2021. Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar att nämnderna i samband med 
redovisningen även ska föreslå revidering eller upphävande av inaktuella styrande 
dokument som slutligen ska antas av kommunstyrelsen eller kommunfullmäktige. Om 
nämnderna identifierar ett behov av att revidera eller upphäva ett eller flera styrande 
dokument, men det behövs ytterligare tid för beredning ska en tidplan om detta anges i 
samma ärende. 
 

Ärende 
Under 2017-2018 genomfördes en större översyn av kommunens styrande dokument. En 
redovisning av aktuella dokument skedde och en del dokument upphävdes i samband med 
detta. Det bedöms nu finnas ett behov av att se över om det fortsatt finns styrande 
dokument som är i behov av en revidering eller ett upphävande. Detta bedöms kunna ske 
genom att nämnderna uppdras att, inom sina respektive ansvarsområden, redovisa styrande 
dokument till stadsledningskontoret senast den 1 september 2021. Om nämnderna 
identifierar ett behov av en revidering eller upphävande av ett eller flera styrande dokument 
ska en tidplan om detta anges i samma ärende. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik-och kanslienheten, daterad den 9 
mars 2021 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och juridik-och kanslienheten – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 36 KFKS 2020/1177 

Revisionsskrivelse och revisionsrapport nr 6/2020 – 
Granskning av ekonomistyrningen i budgetprocessen 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över revisionsskrivelse 2020-12-11 enligt bilaga 
3 till tjänsteskrivelse daterad den 22 februari 2021. 
 

Ärende 
De förtroendevalda revisorerna har under 2020 låtit EY genomföra en granskning med 
syfte att bedöma om kommunstyrelsen och socialnämnden har en tillräcklig 
ekonomistyrning med fokus på budgetprocessen. Revisionsrapporten är övergripande 
positiv och den sammantagna bedömningen är att kommunstyrelsen och socialnämnden till 
stor del har en tillräcklig ekonomistyrning i budgetprocessen. I revisionsskriveslen lämnas 
rekommendationen om att delegationsordningen ska tydliggöras med 
verksamhetsutskottets beslutsmandat och göra ställningstaganden ifråga om uppföljningar 
och åtgärdsplaner. 
 
Eftersom Nacka är en kommun med hög tillväxt anser revisionen att ett annat 
utvecklingsområde är att säkerställa en framförhållning i resurssättningen genom goda 
befolkningsprognoser samt analyser av vilka strukturella och sociala behov en sådan tillväxt 
medför. Nacka kommun arbetar i dagsläget aktivt och detaljerat med befolkningsprognoser 
som ligger till grund för planeringen framåt. Under 2021 kommer arbetet fördjupas 
ytterligare då kommunstyrelsen har ett särskilt uppdrag att utveckla arbetet med 
befolkningsprognoser för att underlaget ska blir mer träffsäkert i att bedöma framtida 
behov av förskola, skola och äldreomsorg. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab, daterad den 22 
februari 2021 
Bilaga 1 Revisionsskrivelse 2020-12-11 Granskning av ekonomistyrningen i 

budgetprocessen 
Bilaga 2 Revisionsrapport 6 2020 Granskning av ekonomistyrningen i 

budgetprocessen 
Bilaga 3 Förslag till yttrande 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”Vi blir djupt oroade kring slutsatserna i denna rapport, och de slutsatser man drar, främst 
kring finansieringar av verksamheterna. Revisionsrapporten lyfter, precis som vi tidigare 
tagit upp, att våra produktionsenheter lämnar stora överskott för 2020 och förväntas göra 
det även framöver. Detta trots att finansieringen av verksamheterna inte ens täcker 
förväntade kostnadsökningarna och att man redan idag har svårt att nå en majoritet av de 
uppsatta målen för verksamheterna. Vi vill att våra verksamheter ska hålla en hög nivå, då 
måste man också vara beredda att anslå de resurser som krävs. Men tyvärr valde alliansen 
istället för att stärka verksamheterna att genomföra en skattesänkning. Det är tydligt att den 
nedskärningspolitik man gått fram med för att kunna hålla nere skatten haft tuffa 
konsekvenser för verksamheten inom såväl socialnämnden som välfärd skola och välfärd 
samhällsservice. Samtidigt driver man konstant på för att bygga ut systemet med kundval 
till fler områden, vilket rapporten slår fast driver kostnader genom den överkapacitet som 
uppstår. Vi hoppas samtidigt att fortsatta överetableringar inom skolan inte driver på den 
nedläggningsvåg som alliansmajoriteten påbörjat. 
Rapporten tar upp kritik mot såväl det faktum att kommunstyrelsen tenderar att notera 
information till protokollet snarare än att fatta beslut, att delegationsordningen mellan KS 
och KSVU är otydlig samt att befolkningsprognoserna måste bli mer precisa. Och även om 
det är glädjande att majoriteten hörsammat kritiken om befolkningsprognoserna, i syfte att 
få mer träffsäkra uppskattningar på plats, är det anmärkningsvärt att man slår ifrån sig den 
övriga kritiken. Det finns många tillfällen då det är ett rimligt förfarande att som beslut 
notera information till protokollet, men detta får inte bli ett substitut för att fastställa 
beslut. Ett tydliggörande av delegationsordningen hade varit önskvärt för att få en bättre 
bild av vad som ska beslutas i respektive sammanhang och undvika framtida oklarheter.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan delar helt de slutsatser som förs fram i revisionsrapporten och anser att det är 
viktigt att kommunen snabbt följer de förslag på ändringar som ges.  Vi tycker det är viktigt 
att tydliggöra delegationsordningen för verksamhetsutskottet så att det blir tydligt vilka 
beslut som ska fattas där, detta ska vara tydligt för både medarbetare och 
kommuninnevånare.” 
 
- - - - - 
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 16 mars 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 37 KFKS 2020/1220 

Remiss – Förslag till Boverkets föreskrifter om skydd 
mot buller i byggnader och förslag till ändring i 
Boverkets byggregler 
Yttrande till Boverket 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen beslutar att anta föreslaget yttrandet enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse 
daterad den 25 februari 2021. 
 

Ärende 
Nacka kommun har fått förslag till föreskrifter om skydd mot buller m.m. på remiss från 
Boverket. Remissen innebär att bestämmelserna om bullerskydd bryts ut från Boverkets 
byggregler och placeras i en ny grundförfattning. Författningsförslaget innebär att kraven 
på dokumentation av bullerskydd ökar vid nybyggnad eller ändringar av hus. Olika nivåer 
på precisering av bullerskydd vid bostäder och lokaler föreslås. Det kan medföra större 
flexibilitet vid byggande av lokaler, där kraven lättas något. 
 
Av förslaget till yttrande framgår att de föreslagna föreskrifterna bedöms ha övervägande 
positiva effekter för kommunen. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 25 februari 2021 
Bilaga 1 Förslag till yttrande 
Bilaga 2 Protokollsutdrag miljö- och stadsbyggnadsnämnden (§ 27) 
Bilaga 3 Miljöenhetens tjänsteskrivelse till miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
Bilaga 4 Förslag till föreskrifter om skydd mot buller i byggnader 
Bilaga 5 Förslag föreskrifter om ändring i byggregler 
Bilaga 6 Konsekvensutredning 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från enheten 
för strategisk stadsutveckling – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med 
detta förslag. 
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 16 mars 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Mikael Carlsson (NL) meddelade att Nackalistan inte deltar i beslutet.  
 
Khashayar Farmanbar (S) meddelade att Socialdemokraterna inte deltar i beslutet. 
 
- - - - - 
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 16 mars 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 38 KFKS 2021/94 

Remiss – Samverkande krafter, för stärkt kvalitet och 
likvärdighet inom komvux för elever med svenska som 
andraspråk (SOU 2020:66) 
Yttrande till utbildningsdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen antar 
stadsledningskontorets förslag på yttrande över SOU 2020:66 enligt bilaga 1 till 
tjänsteskrivelse den 12 mars 2021. 
 

Ärende 
I betänkandet Samverkande krafter – för stärkt kvalitet och likvärdighet inom komvux för 
elever med svenska som andraspråk lämnas förslag som ska säkerställa och förbättra 
kvaliteten på den individanpassade utbildningen för nyanlända som ska ta del av svenska 
för invandrare (sfi) och annan utbildning inom den kommunala vuxenutbildningen 
(komvux). Ett av utredningens syften var att analysera förutsättningarna för att sfi-elever 
ska kunna erbjudas en utbildning av god kvalitet som motsvarar elevernas behov och 
förutsättningar samt att förbättra genomströmningen inom sfi och underlätta övergången 
till och kombinationer med andra vuxenutbildningar. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, arbets-och företagsenheten och juridik- och 
kanslienheten, daterad den 12 mars 2021 
Bilaga 1 Stadsledningskontorets förslag på yttrande daterad den 12 mars 2021, 
Bilaga 2 Utdrag ur betänkandet – Sammanfattning och lagförslag ur SOU 2020:66, 

Samverkande krafter - för stärkt kvalitet och likvärdighet inom komvux för 
elever med svenska som andraspråk 

Bilaga 3 Protokollsutdrag från arbets- och företagsnämnden sammanträde den 10 
februari2021, § 6 

 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
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 16 mars 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Mikael Carlsson (NL) meddelade att Nackalistan inte deltar i beslutet.  
 
Khashayar Farmanbar (S) meddelade att Socialdemokraterna inte deltar i beslutet. 
 
- - - - - 
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 16 mars 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 39 KFKS 2020/1227 

Remiss – Utkast till lagrådsremiss En effektivare 
överprövning av offentliga upphandlingar 
Yttrande till finansdepartementet över promemoria Fi2020/05179 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar inköpsenhetens och juridik- och kanslienhetens förslag till 
remissvar över Utkast till lagrådsremiss – En effektivare överprövning av offentliga upphandlingar, 
Fi2020/05179, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 9 mars 2021. 
 

Ärende 
Finansdepartementet har i Utkast till lagrådsremiss – En effektivare överprövning av offentliga 
upphandlingar, Fi2020/05179, föreslagit ett antal förändringar i upphandlingslagstiftningen. 
Bland annat att det i sådana mål som rör överprövning av en upphandling, eller 
överprövning av ett avtals giltighet, ska införas ett skyndsamhetskrav avseende 
domstolarnas handläggningstid. Vidare har det föreslagits vissa preklusionsfrister som 
enligt utkastet ska gälla i både förvaltningsrätten och kammarrätten. Med preklusionsfrist 
menas att en rättighet inte längre kan göras gällande om den inte anmäls inom en viss tid 
(så kallad materiell preklusionsfrist) samt att en ny omständighet inte får åberopas i ett mål 
efter det att en viss tidpunkt har passerats (så kallad processuell preklusionsfrist). Ett 
skyndsamhetskrav föreslås även i mål om utlämnande av kontrakt enligt 
upphandlingslagstiftningen. I utkastet görs även bedömningar i fråga om bland annat 
införande av dels en tidsfrist för överprövningsmålens handläggning, dels en 
ansökningsavgift och ett ömsesidigt processkostnadsansvar. Stadsledningskontoret ser 
positivt på förslagen om införandet av ett skyndsamhetskrav och bestämmelser om 
preklusion samtidigt som kommunen avstyrker förslagen om att inte införa förtydligande 
regler om materiell processledning och bestämmelser om ansökningsavgift och ömsesidigt 
processkostnadsansvar. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från inköpsenheten och juridik-och kanslienheten, daterad den 9 mars 
2021 
Bilaga 1 Förslag till remissvar (yttrande) 
Bilaga 2 Utkast till lagrådsremiss – En effektivare överprövning av offentliga 

upphandlingar, Fi2020/05179 
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 16 mars 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
inköpsenheten och juridik-och kanslienheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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 16 mars 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 40 KFKS 2021/280 

Ramar och förutsättningar för att inleda upphandling av 
ett ärende- och dokumenthanteringssystem 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att inleda upphandling av ett ärende -och 
dokumenthanteringssystem i enlighet med tjänsteskrivelse daterad den 23 februari 2021. 
 

Ärende 
Stadsledningskontoret vill upphandla ärende -och dokumenthanteringssystem. Nackas avtal 
gällande det nuvarande systemet går ut den 23 februari 2022 med en option på förlängning 
på två år. Stöd och servicedirektören har inte för avsikt att utlösa optionen. Önskemålet är 
ett användarvänligt och flexibelt system som bättre stödjer arbetsprocessen gällande 
diarieföring av allmänna handlingar då nuvarande system ej till fyllo uppfyller dessa krav. 
Utvärdering av anbud föreslås utgå från inköpsenhetens modeller och anpassas för den här 
typen av upphandling. Kriterierna prissättning, kvalité av systemet och demonstrationer av 
system kommer att styra utvärderingen. Viktning mellan de olika kriterierna kommer att tas 
fram i ett senare skede under projektet, i samband med att kraven fastställs. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och administrativa serviceenheten, daterad den 
23 februari 2021 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och administrativa serviceenheten – och fann att arbetsutskottet 
hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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 16 mars 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 41 KFKS 2020/274 

Revidering av sammanträdesplanen för 
kommunstyrelsen år 2021 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att revidera tidigare beslutad sammanträdesplan för 2021 på så 
sätt att sammanträdet den 14 juni tidigareläggs till den 7 juni 2021. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsen beslutade den 4 maj 2020 (§ 106) om sammanträdesplan för 2021. Sedan 
tidigare år har kommunen ett upplägg där sammanträdena för både kommunstyrelsen och 
kommunfullmäktige i juni äger rum samma dag. Endast två ärenden brukar vid detta 
tillfälle justeras omedelbart i kommunstyrelsen, medan övriga ärenden som ska vidare för 
behandling i kommunfullmäktige hanteras på fullmäktige i september. 
 
Juridik- och kanslienheten har nu fått återkoppling att årets sammanträdesplan innebär en 
snävare tidsram än tidigare år för de ärenden som skulle behöva behandlas av fullmäktige 
före sommaruppehållet. Dessa ärenden behöver enligt nuvarande tidsplan hanteras av 
kommunstyrelsen den 10 maj och därmed i utskotten redan i april månad. Att utöka antalet 
ärenden som hanteras med omedelbar justering i kommunstyrelsen i juni bedöms inte vara 
lämpligt, då det skulle innebära att fullmäktiges ledamöter inte får fullständigt 
beslutsunderlag i ett flertal ärenden förrän samma dag som kommunfullmäktiges 
sammanträde äger rum. Enheten bedömer därför att det finns skäl att revidera 
sammanträdesplanen för 2021 och föreslå att kommunstyrelsens sammanträde den 14 juni 
tidigareläggs till den 7 juni 2021. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 2 
mars 2021 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - -  
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 16 mars 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 42 KFKS 2020/1111 

Politikerinitiativ – Åtgärda fusk mot välfärdssystemen 
Politikerinitiativ den 30 november 2020 från Mats Gerdau (M), Hans Peters (C), Gunilla Grudevall 
Steen (L) och Karin Teljstedt (KD) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen bifaller politikerinitiativet 
samt ger stadsledningskontoret i uppdrag att återkomma till kommunstyrelsen för att 
redovisa hur kommunen kan stärka arbetet med att förhindra fusk i välfärdssystemen. 
Politikerinitiativet är härmed färdigbehandlat. 
 

Ärende 
I politikerinitiativet lyfts behovet av att Nackaborna ska kunna känna sig trygga i att deras 
skattepengar verkligen går till de som har behov av och rätt till dem. Utifrån exempel och 
erfarenheter från bland annat andra kommuner anges att det behövs kontrollsystem och 
rutiner som gör att fusk hindras och beivras. Enligt politikerinitiativet bör därför 
stadsledningskontoret få i uppdrag att stärka arbetet med att förhindra fusk inom 
välfärdssystemen. 
 
I utredningen av politikerinitiativet kan konstateras att det pågår många projekt och arbeten 
i kommunen som har bäring på förslaget i politikerinitiativet. Inom ramen för projektet om 
en utvecklad intern kontroll sker nu under våren 2021 en samlad uppföljning av 
nämndernas interna kontroll. Kommunfullmäktige har även nyligen antagit en ny policy om 
mutor, jäv, representation och bisysslor som anger kommunens förhållningssätt inom 
området. Under året väntas även en utvecklad visselblåsarfunktion vara på plats. Inom 
nämndernas ansvarsområde bedrivs även mycket projekt och arbete för att stävja 
välfärdsfusk. Exempelvis kan nämnas automatiserade handläggningar inom ekonomiskt 
bistånd men även andra områden. Det bedöms dock behövas någon form av 
sammanhållning för ännu fler effektiviseringsvinster inom detta angelägna område. Inom 
vissa områden har en del enheter kommit långt och det är då viktigt med sprida goda 
exempel utifrån redan beprövade metoder. Utifrån dessa aspekter bedöms det positivt att 
stadsledningskontoret får i uppdrag att se över hur arbetet mot välfärdsfusk kan stärkas och 
utvecklas i kommunen. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten, daterad den 23 februari 2021 
Bilaga 1 Politikerinitiativet 
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 16 mars 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till förslaget från juridik- och kanslienheten. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från juridik- 
och kanslienheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag 
 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”Självklart ska inte fusk tillåtas. Fusk är ett hot mot samhället, och skadar också de som 
verkligen behöver samhällets stöd, genom att underminera välfärdssystemen. Huvudsyftet 
är inte att ha en så låg kostnad som möjligt för försörjningsstöd, utan att se till att inte 
någon berikar sig på våra gemensamma medel, vilket i förlängningen riskerar att göra så att 
de som behöver hjälp inte får det. Södertälje har framgångsrikt arbetet med att komma åt 
fusk, bl.a. har man lyckats komma åt både en hemtjänst- som en assistanshärva. 
Gängbrottslighet kan se olika ut, och också finnas inom välfärdssektorn.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker det är bra att kommunen gör allt för att stävja och undvika fusk i 
välfärdssystemen. Vi tycker att det är viktigt att skattepengar som betalas ut går till just det 
de är avsedda för och tycker det är bra att man nu ser över uppföljningen av detta för att i 
högre grad säkerställa att fusk inte förekommer. Nackalistan tycker även det är viktigt att 
man också ser till att skattepengar som innevånare i Nacka betalar in till kommunen 
kommer kommuninnevånare tillgodo och inte används av företag för att subventionera 
verksamhet eller användas för utbyggnad av verksamhet i andra kommuner eller länder.” 
 
- - - - - 
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 16 mars 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 43 KFKS 2020/1207 

Politikerinitiativ – Demokratibarometern 
Politikerinitiativ den 21 december 2020 från Khashayar Farmanbar (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen noterar att det pågår ett arbete inom val- och demokratinämnden och 
att frågan hör hemma hos den nämnden med hänsyn till reglementet. Politikerinitiativet är 
för kommunstyrelsens del därmed färdigbehandlat. 
 

Ärende 
Khashayar Farmanbar (S) har lämnat ett politikerinitiativ där det förslås att kommunen ska 
genomföra den så kallade Demokratibarometern samt offentliggöra resultaten. I 
politikerinitiativet föreslås även att kommunen ska arbeta för att öka transparensen och 
delaktigheten i det politiska arbetet. 
 
Demokratibarometern är ett analysverktyg som Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) 
erbjuder kommunerna för att utveckla den lokala demokratin och uppdraget som 
förtroendevald. Den består av en kartläggning av hur medborgare och förtroendevalda 
upplever den lokala demokratin och en analys av deras svar. 
 
Efter valet 2018 inrättades val- och demokratinämnden (VDN) i Nacka kommun. VDN 
ersatte då den tidigare valnämnden. I det nya reglementet för VDN lade man till en ny 
punkt, 2 § B: ”Val- och demokratinämnden bevakar demokratifrågor i kommunen och 
arbetar för att utveckla och fördjupa den demokratiska processen gentemot Nackaborna”. I 
denna roll arbetar nämnden med flera uppdrag för att utveckla de demokratiska 
processerna och öka medborgarnas delaktighet. 
 
Juridik- och kanslienheten föreslår därför att frågan behandlas i val- och 
demokratinämnden för bedömning och genomförande. Därmed är politikerinitiativet för 
kommunstyrelsens del färdigbehandlat. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten, daterad den 17 februari 2021 
Bilaga 1 Politikerinitiativet 
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 16 mars 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från juridik- 
och kanslienheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag.  
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”Motiveringen för att detta initiativ lämnas utan åtgärd är att Val- och Demokratinämnden 
har dessa frågor inom sitt ansvarsområde. Vi ser inga dock inga hinder alls att 
Kommunstyrelsen ska jobba med dessa viktiga frågor. Vi kommer framöver att vidhålla att 
kommunstyrelsen ska jobba med detta initiativ då det berör kommunen agerande gentemot 
medborgarna och hela den övergripande interna arbetssättet i kommunen.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker att det är väldigt bra att kommunen arbetar för att utveckla demokratin. 
Vi har flertalet gånger påpekat brister i det demokratiska arbetet och tycker det är viktigt 
för kommunens trovärdighet att man aktivt arbetar med detta. Nackalistan är orolig för det 
arbete som bedrivits under förra året i Val- och demokratinämnden, under året så hölls 
endast två sammanträden trots att de omställningar som kommunen och samhället tvingats 
till för att förebygga smittspridning i många fall haft påverkan på möjligheten till deltagande 
och insyn i den demokratiska processen. Vi kommer noga följa det arbete som nu nu ska 
göras av Val- och demokratinämnden och är inte främmande för att ta flera egna initiativ 
om så kommer att behövas för att få igång detta arbete.” 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 44 KFKS 2020/455 

Motion – Nacka idrottscampus 
Motion den 18 maj 2020 av Ella Tegsten m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen och noterar att Järlahöjden i enlighet med 
tidigare fattade beslut angående stadsutvecklingen i Centrala Nacka ska vara en blandad och 
hållbar stadsdel som därmed kommer att innehålla plats för idrottsverksamheter. Samtidigt 
noteras att utformningen av Järlahöjden kommer att preciseras i kommande 
detaljplanearbete. 
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna yrkar på att utreda möjligheterna för att Järlahöjden ska inkludera 2 ishallar 
som kan placeras bredvid varandra, 50 metersbassäng, idrottshall samt tre 11-spelarplaner. 
 
Motionen behandlades i fritidsnämnden den 16 december 2020 och nämnden beslutade att: 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen samt noterar att det pågår ett fortsatt 
planeringsarbete inom exploateringsprojektet Järlahöjden. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling stödjer fritidsnämndens beslut och kan konstatera 
att det pågår ett arbete på Järlahöjden utifrån tidigare fattade beslut, vilka bland annat pekar 
på att pröva möjligheten att inrymma två 11-spelarplaner och en 7-spelarplan. Jämte 
idrottens behov av planer och anläggningar måste även andra angelägna behov vägas in 
såsom förskola, skola, gymnasium, bostäder, verksamheter, parker och grönområden. Det 
kommer även fortsättningsvis att finnas idrottsanläggningar i anslutning till skolor och 
möjlighet till utomhusspel av fotboll på Järlahöjden. Exakt i vilken omfattning kommer 
klargöras i och med pågående utredningsarbete inom stadsutvecklingsprocessen. 
 
Mot bakgrund av detta föreslår enheten för strategisk stadsutveckling att motionens förslag 
avslås med en notering om att det pågår ett arbete avseende idrottsanläggningar som del av 
en blandad stadsbebyggelse på Järlahöjden. 
 
Förslag till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser för kommunen. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 8 mars 2021 
Bilaga 1 Motion den 18 maj 2020 av Ella Tegsten med flera (S) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 16 december 2020 (§ 98) inklusive 

tjänsteskrivelse 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till 
motionens förslag. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till det utsända förslaget från enheten för strategisk 
stadsutveckling. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Khashayar Farmanbars yrkande mot det utsända förslaget från 
enheten för strategisk stadsutveckling, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet 
med förslaget från enheten för strategisk stadsutveckling. 
 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna, och 
ingav följande:  
”Motionen avser att utreda hur idrottens behov ska kunna rymmas på Järlahöjden för att 
tillgodose alla med möjligheterna att utöva idrott på sin fritid. Att ishallar och simhallar bör 
läggas i nära anslutning till varandra har dessutom visat sig kunna skapa 
energieffektiviserande möjligheter. Faciliteter som ishallar och simhallar blir därmed 
billigare att drifta genom växelvärme. Idag är ishallar och simhallar de faciliteter som är 
absolut dyrast i drift för kommunen. Majoriteten var inte intresserade av att prioritera 
simhall och ishallar i samma område därmed inte intresserade av att ta långsiktigt hållbara 
beslut där energin kan effektiviseras. Socialdemokraterna vill bygga ett samhälle och inte 
bara stad när Nacka växer.” 
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan stöder motion då den är helt i linje med partiets politik i idrottsfrågor. Den 
nyligen framlagda kompletterande utredning om behovet av fotbollsplaner fram till år 2040 
av Henrik Aldén visar tydligt att behovet av fotbollsplaner i västra Sickla kommer att bli 
ännu större då befolkningen och antalet barn och ungdomar kommer att växa med ca 
100% på Sicklaön. Järlahöjden är en utmärkt plats att bygga upp ett riktigt idrottscampus 
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med närhet till goda kommunikationer, skolor mm. Man kan kalla en sådan satsning 
”Konsten att skapa stad med idrott” och är ett utmärkt exempel på att en långsiktigt hållbar 
stadsutveckling” 
 
.- - - - - 
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§ 45 KFKS 2020/559 

Motion – Förläng möjligheten för fortsatt boende för 
nyanlända 
Motion den 15 juni 2020 av Gunnel Nyman Gräff (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige avslår motionen att det utreds hur Nacka kommun kan möjliggöra för 
fortsatt boende efter två år för nyanlända. Nackas riktlinjer för bostäder för nyanlända 
anger att nyanlända som anvisas till kommunen får hyra en genomgångsbostad under två 
år. Att ändra denna tidsperiod i riktlinjerna för bostäder för nyanlända är inte aktuellt i 
dagsläget och därför är inte en utredning om hur detta ska ske nödvändig.  
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionären föreslår att det genomförs en utredning av hur Nacka kommun kan möjliggöra 
för fortsatt boende för anvisade nyanlända efter två år. Motionären anser att en förlängning 
av boende i kommunens genomgångsbostäder förbättrar integrationen och är positivt för 
barnen eftersom föräldrarna blir lugnare och barnen slipper byta skola eller förskola.  
Motionären menar att det är resursslöseri när så många tvingas flytta från Nacka kommun 
efter de två åren och att kommunen genom att förlänga tiden i genomgångsbostad skulle 
öka möjligheterna för nyanlända att etablera sig på bostadsmarknaden i kommunen.  
Motionären menar också att kommunen har lediga bostäder på grund av att 
flyktingmottagandet minskat under senare år. 
Arbets- och företagsnämnden behandlade ärendet på sitt sammanträde den 10 februari 
2021 och beslutade att föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen.  
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från arbets- och företagsnämnden den 10 februari 2021 (§ 4) 
Tjänsteskrivelse till arbets-och företagsnämnden från etableringsenheten, daterad den 25 
januari 2021 
Bilaga Motion - Förläng möjligheten för fortsatt boende för nyanlända (S) 
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Yrkanden 
Anderas Andersson (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till 
motionens förslag. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till det utsända förslaget från arbets- och företagsnämnden. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Andreas Anderssons yrkande mot det utsända förslaget från arbets- 
och företagsnämnden, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med förslaget 
från arbets- och företagsnämnden.  
 

Reservationer 
Andreas Andersson reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna, och ingav 
följande:  
”Det är rent slöseri med tid och energi från både de nyanlända och Nackas civilsamhälle 
samt kommunala förvaltningar, att nästan samtliga nyanlända försvinner från Nacka 
kommun efter etableringsperiodens två år. Siffror från våra tjänstemän visar att ca 90% 
nyanlända i Nacka kommer i egen försörjning efter dessa två år. Så just som de kan börja 
bidra till vår gemensamma framtid, så ska de bort härifrån därför att det knappt finns några 
bostäder att hyra till rimlig kostnad här. Det är inte fråga om en gräddfil för nyanlända, 
utan att ge dem lite mer tid att hitta bostad här. Nacka är i skriande behov av 
undersköterskor, vårdbiträden, barnskötare och förskolelärare som är några av de yrken 
som de nyanlända ofta utbildar sig till. Även borgerligt styrda Stockholm ger nyanlända fem 
år på sig att hitta bostad. Det är framför allt olyckligt att rycka upp barnfamiljer från sina 
mödosamt uppbyggda nya nätverk.” 
 
- - - - - 
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§ 46 KFKS 2020/948 

Motion – Solceller på kommunala fastigheter 
Motion den 12 oktober 2020 av Sidney Holm m.fl. (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen följande. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att en kartläggning av lämpliga kommunala fastigheter där 
solceller kan placeras redan är genomförd samt att kommunstyrelsen redan fått ett särskilt 
uppdrag att utreda förutsättningarna för solceller och laddstolpar på flera av kommunens 
fastigheter. 
 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Ärendet har behandlats såväl i kommunstyrelsens miljöutskott som kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott den 23 februari 2021. År 2017 beslutade kommunfullmäktige att 
det skulle byggas solenergi-anläggningar på de platser där det är ekonomiskt lönsamt ur ett 
livscykelperspektiv. Inventering av kommunägda byggnader har genomförts och ett flertal 
solcellsanläggningar är installerats under åren. Det pågår samtidigt installation på 
nybyggnationer samt planeras för ytterligare installationer i närtid. I Mål och budget för 
2021-2023 har kommunstyrelsen fått i särskilt uppdrag att utreda förutsättningarna för 
solceller och laddstolpar på flera av kommunens fastigheter. Kommunstyrelsen ska 
återkomma med en plan för hur en utbyggnad ska kunna gå till och ekonomin för detta. 
Arbetet med inventering av möjliga platser samt montering av solcellsanläggningar kommer 
därmed att fortsätta under 2021 i ett ökat tempo. Utöver detta kommer även identifiering 
av platser för laddstolpar på kvartersmark genomföras i under första halvan av 2021. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och enheten för fastighetsförvaltning, daterad 
den 24 februari 2021 
Bilaga 1 Motion från Sidney Holm m.fl. (MP) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 23 februari 2021  

(§ 4) 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 

februari 2021 (§ 36) 
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Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till 
motionens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Khashayar Farmanbars yrkande mot det utsända förslaget från 
stadsledningskontoret och enheten för fastighetsförvaltning, och fann att arbetsutskottet 
hade beslutat i enlighet med förslaget från stadsledningskontoret och enheten för 
fastighetsförvaltning. 
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker att det är en bra motion som pekar på de möjligheter som finns och 
som inte idag utnyttjas optimalt. Tekniken för att kunna utnyttja solenergi utvecklas i 
rasande takt och att installera solceller på alla kommunala fastigheter där så är möjligt är 
inte bara smart ur klimatsynvinkel utan även ekonomiskt riktigt. Nackalistan tycker också 
att kommunen vid all nybyggnation och renovering skall göra allt för att optimera 
möjligheterna till att utnyttja solenergi.” 
 
- - - - - 
  



 
46 (52) 

 16 mars 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 47 KFKS 2020/1046 

Motion – Barns delaktighet i beslut som rör dem själva 
och beaktande av barns bästa 
Motion den 16 november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige noterar att det redan finns tillräckliga 
förutsättningar för att utveckla konsekvenser för barn på så sätt som föreslås i motionen 
utan att detta byggs in som en obligatorisk del under rubriken i tjänsteskrivelsen. Med 
denna notering är motionen färdigbehandlad. 
 

Ärende 
I motionen föreslås att tjänsteskrivelsernas text om konsekvenser för barn kompletteras 
med information om hur barns perspektiv på beslutet är beaktat. Det föreslås även att 
tjänsteskrivelsernas text om konsekvenser för barn kompletteras med information på vilket 
sätt som barn gjorts delaktiga i processen fram till färdigt förslag till beslut. 
 
Då varje enhet arbetar med olika frågor som har beröring med konsekvenser för barn 
förutsätts att varje enhet själv identifierar hur hänsyn tas till konsekvenser för barn utifrån 
barnkonventionen. Det bedöms dock finnas tillräckliga verktyg och förutsättningar för 
enheterna att utveckla konsekvenserna för barn i tjänsteskrivelserna på så sätt som föreslås 
i motionen utan att detta byggs in som en obligatorisk del under rubriken Konsekvenser 
för barn i tjänsteskrivelsen. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten, daterad den 23 februari 2021 
Bilaga 1 Motionen 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till 
motionens förslag. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde Khashayar Farmanbars yrkande mot det utsända förslaget från juridik- 
och kanslienheten, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med förslaget från 
juridik- och kanslienheten. 
 
- - - - - 
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§ 48 KFKS 2020/1056 

Motion – Tillsyn av privata anordnare 
Motion den 16 november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige noterar att förslagen i motionen om 
stärkt tillsyn av anordnare redan initierats av kommunstyrelsen och att ett arbete pågår 
inom ramen för översynen av kundvalet (KFKS 2020/864). Motionen är därmed 
färdigbehandlad. 
 

Ärende 
I motionen föreslås bland annat att nämnderna ser över auktorisationsvillkoren samt 
processen vid auktorisation och avauktorisation för att garantera verksamheternas kvalitet 
på lång och kort sikt. Stadsledningskontoret initierade under hösten 2020 en bred översyn 
av kundvalssystemet för att utveckla, förtydliga och renodla samtliga kundval för 
individuella tjänster i Nacka. Projektet omfattar även en översyn och uppdatering av 
reglementet och dess auktorisationsvillkor. Översynen har nu resulterat i att 
stadsledningskontoret lämnat förslag på vilka revideringar som behöver göras för att bland 
annat utveckla uppföljningen av anordnarna. Förslagen framgår av ärendet (KFKS 
2020/864). Bland annat föreslås nämnderna årligen fatta beslut om en uppföljningsplan för 
respektive kundval samt att detta återrapporteras till kommunstyrelsen med samma 
intervall. Utifrån nämndernas interna kontroll finns det goda förutsättningar för nämnderna 
att särskilt kontrollera uppföljningen inom kundvalen. Med dessa noteringar bör motionen 
vara färdigbehandlad. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 8 
mars 2021 
Bilaga 1 Motionen 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till 
motionens förslag. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde Khashayar Farmanbars yrkande mot det utsända förslaget från 
stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med förslaget från juridik- och kanslienheten. 
 

Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna:  
”Vi Kristdemokrater instämmer i att det är viktigt att löpande se över 
auktorisationsvillkoren i kundvalen och driver detta aktivt. I motionen nämns hemtjänsten 
som ett exempel och avseende det specifika kundvalet har en översyn gjorts 2020 med 
anledning av Kristdemokraternas politikerinitiativ som vi informellt döpte till ”Hemtjänst 
2.0”. Översynen av Hemtjänsten har ett långsiktigt perspektiv med fokus på hur Nacka 
kommun kan förbättra och säkerställa kvalitet för målgrupper inom äldreomsorgen.  
Ett vidare uppdrag i anslutning till detta är att se över villkoren för auktorisation. Precis 
som det beskrivs i tjänsteskrivelsen initierades därtill ett projekt under hösten 2020 
avseende en bred översyn av samtliga kundvalssystem i Nacka. Projektet omfattar även en 
översyn och uppdatering av reglementet och dess auktorisationsvillkor vilket vi tog del av 
under punkt 11 i dagens KSAU. Detta projekt kom att kallas ”Kundval 2.0”.” 
 
- - - - - 
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§ 49 KFKS 2021/123 

KFKS 2021/enl. tabell 

Remittering av motioner från kommunfullmäktige den 
15 mars 2021 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterar motioner väckta i kommunfullmäktige den 15 
mars 2021, enligt tabell nedan.  
 
Detta beslut är villkorat av kommunfullmäktiges beslut av den 15 mars 2021 om att 
remittera motionerna till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Detta beslut fattas med stöd av punkten 1.2 i kommunstyrelsens delegationsordning. 

Remittering av motioner från kommunfullmäktige den 15 mars 2021 
Motion D-nr Remitteras 

till 
Utskott 

Motion – Stärk barnperspektivet i 
kommunernas verksamhet (S) 

KFKS 
2021/366 

KS KSAU 

Motion – Begränsa momskompensation 
till privata anordnare (V) 

KFKS 
2021/367 

KS KSAU 

Motion – Solcellsanläggningar i Nacka 
(V) 

KFKS 
2021/368 

KS KSMU 
 
KSSU 

Motion – Vindkraftverk i Nacka(V)  KFKS 
2021/369 

KS KSMU 
 
KSSU 

 

Ärende 
Kommunstyrelsen har delegerat till kommunstyrelsens arbetsutskott att besluta om 
remittering av motioner som anmälts i kommunfullmäktige och där överlämnats till 
kommunstyrelsen för beredning. Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 15 mars 2021 
väcktes 4 motioner. I detta ärende presenteras förslag på remittering av dessa motioner. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten, daterad den 16 mars 2021 
Bilaga 1 Motion – Stärk barnperspektivet i kommunernas verksamhet (S) 
Bilaga 2 Motion – Begränsa momskompensation till privata anordnare (V) 
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Bilaga 3 Motion – Solcellsanläggningar i Nacka (V) 
Bilaga 4 Motion – Vindkraftverk i Nacka(V) 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till förslaget från juridik- och kanslienheten med 
tillägget att motionen om solcellsanläggningar i Nacka och motionen om vindkraftverk i 
Nacka även bereds av kommunstyrelsens miljöutskott.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
Khashayar Farmanbar – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
- - - - - 
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§ 50 

Övriga frågor 
 
Det fanns inga frågor vid sammanträdet.  
 
- - - - - 
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